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Slovo na tento mesiac 
Začína nový školský rok. Sú aj takí, pre ktorých tento 

čas nie je ničím výnimočný. Ale niektoré deti pôjdu prvý 

krát do škôlky, iné zasadnú prvý krát do školskej lavice, 
niektoré zmenia školu. Je pred nimi niečo nové - začiatok. 

Podľa slovníka je to prvé obdobie napr. života, miesto, 
kde niečo začína, prvé umelecké či hudobné pokusy.  

1Moj 12:4 Vtedy Abrám odišiel, ako mu prikázal Hospodin. 
Šiel s ním aj Lót. 

Abram a Lót došli do zeme, ktorú Boh zasľúbil 

Abramovi. Darilo sa im, mali veľké stáda. Hovorí sa tomu, 
že mali dobrý štart. Tak častokrát aj my vyrazíme na 

cestu plní sily, energie. Spočiatku, aj keď je cesta príliš 
strmá, máme dostatok síl, motivácie a zvládame to. 

V duchovnej oblasti je to podobné. Máme rozbehnuté 
aktivity - napr. služba deťom, misijné činnosti, spevokol - 

začiatky sú možno neisté, ale motivácia, entuziasmus, 
vízie nás ženú vpred.  

1Moj 13:1 Preto si Lót vybral celé okolie Jordána a odišiel 
na východ. Takto sa oddelili jeden od druhého. 

Po dlhšom putovaní začína problém s dychom, nohy sa 
už prepletajú, ide sa pomalšie. Niekedy to už nie je ani 

príjemné. Aj mierne stúpanie sa stáva zaberákom. 
Prichádza kríza. Slovo, ktoré zvyčajne naháňa hrôzu. Kríza 

nastala aj medzi pastiermi dobytka Abrámovho a Lótovho 

stáda, lebo zem ich už nestačila uživiť. Abrám to všetko 
videl a navrhol Lótovi oddeliť sa jeden od druhého. Aj sa 

tak stalo. 
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Tak ako na túre aj v práci treba vytrvať. Hoci už to nie 
je taký elán ako na začiatku. Treba robiť ďalej a ďalej hoc 

aj malé kroky. Neskôr možno z toho budú veľké skoky. 
Lót si vybral zem zavlažovanú, okolie Jordána, kraj na 

pohľad oveľa lepší. Aj keď Abrámovi ostala hornatá 
krajina,  vybral si niečo oveľa lepšie - dôveru Pánu Bohu. 

Vedel, že s Ním nič nestratí. 

1Mo 17:4 Toto je moja zmluva s tebou: Staneš sa otcom 

mnohých národov. 

1Mo 19:28 Pozrel smerom k Sodome a Gomore i na celé 
Okolie a videl vystupovať dym zo zeme ako dym z huty. 

 

Aký rozdielny koniec Abráma a Lóta. Putovali spolu, 

usadili sa v tej istej krajine. Ale len Abrám začínal 
s Bohom a aj s Bohom končil. Vybral si vernosť Bohu, 

dôveru Božiemu slovu. Preukázal svoju veľkorysosť 
obetavosť. Lót si vybral krásu Jordánu a z krásy ostal len 

dym.  

Ako je to s nami? Možno skončilo už prvé nadšenie, 

v tom, čo robíme, kde pracujeme (nie len v zbore, ale aj 
doma, v práci), možno sme nabrali nový dych alebo sme 

úplne vyžmýkaní a nevládzeme. Máme však možnosť sa 
rozhodnúť, či v tom všetkom ostaneme verní Pánu Bohu, 

či budeme trpezlivo čakať na vyplnenie Božích zasľúbení, 

či budeme vstupovať do nových vecí, do ktorých nás 
povoláva Pán Boh. Postavme sa na Božiu stranu 

v akejkoľvek situácii v dôvere, trpezlivosti, vytrvalosti 
a nádeji! 

 
VK 



      

 

 

Zborové listy 9 / 2017 4 

Leto s Legom 
Renáta: V pondelok 24. júla 2017 sa začal nie len bežný 
letný prázdninový týždeň. Bol to týždeň s naplánovaným 

denným táborom v organizácii nášho zboru. Jeho názov 
"Leto s legom", vystihoval aj jednu z aktivít, ktorou bolo 

stavanie lega. Najdôležitejšie však bolo prinášať dobrú 
správu o Ježišovi Kristovi nie len príbehmi z Biblie,  ale aj 

našimi slovami a skutkami. 

Aj keď spočiatku nebolo isté, koľko detí príde a počet 
sa každý deň menil, nakoniec sa vyšplhal na 25. Pán Boh 

nás dokonale pozná a vie aj o našich limitoch. Vedel koľko 
zvládneme, keďže vedúcich tak veľa nebolo a nakoniec 

bolo detí "tak-akurát". 

Sme vdační Pánovi, že tábora sa zúčastnili aj deti 

z rodín, ktoré nechodia do kresťanského spoločenstva 
a nepočujú bežne zvesť 

evanjelia. Veríme, že aj 
takto mohli zažiť kúsok 

Božej lásky a vidieť život v 
Ježišovi Kristovi  a nás, 

ktorí sme jeho obrazom. 
Povzbudením bolo pre nás 

aj to, že deti to posolstvo 

prerozprávali aj rodičom. 
Nevedome tak samé 

zasievali Božie slovo vo 
svojich rodinách. 

Aj keď stavanie lega 
viazané na biblické príbehy, 

bolo veľkou výzvou, deti to 
zvládli na jednotku. 
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Program doplnený o ďalšie aktivity v priestoroch "The 
Meeting Place" a v parku príjemne spestril naše dni. 

V posledný deň sme si na mini párty pochutili nie len 
na sladučkej lego torte a koláčikoch, ale rodičom sme 

v krátkosti predstavili čosi z programu a vyhodnotili úsilie 
bojovať v rôznych aktivitách počas tábora. 

Naša vďaka patrí Pánu Bohu za Jeho blízkosť, ochranu 
a vedenie, ale aj všetkým ochotným rukám i srdciam za 

pomoc pri príprave či realizácii tábora, ako aj za 

modlitebnú podporu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lucia: V prvom rade rade musím povedať za seba, že 

som od začiatku mala pocit, že sme naozaj začali správne. 
Stretnutia pri modlitbe s vložením celého programu 

a priebehu do Božích rúk. Uvedomovala som si, že to, čo 



      

 

 

Zborové listy 9 / 2017 6 

robíme, má byť naozaj na Božiu slávu a česť. Záležalo 
nám na tom, aby sme strávili spoločný čas s deťmi so 

spoločným ukazovateľom, ktorým bol Ježiš Kristus. Verím, 
že semienka boli zasiate nielen cez slovo, ktoré bolo 

pripravené každý deň, ale aj cez spoločne vzájomne 
strávený čas pri legu, pri spoločných hrách a aktivitách 

a v konečnom dôsledku aj pri obede. Tešilo ma, že aj 
našich teenagerov sme motivovali, aby sa venovali deťom 

a podieľali sa na tejto akcii. Pre mňa bolo veľkým 

povzbudením a uistením, že robíme správnu vec, keď mi 
Evička povedala: "škoda, že sa tábor končí". Verím, že aj 

pre ňu to bolo zopár produktívne strávených dní a že to 
nie je koniec, práve naopak, začiatok cesty za Ježišom 

s rovesníkmi, v ktorých nájde bratov a sestry. 

Hanka: Bola som veľmi rada súčasťou teamu, ktorý 

pripravoval tábor. V zákulisí je toľko vecí, ktoré je treba 
premyslieť, komunikovať s ostatnými, vyrobiť rôzne 

pomôcky a obstarať jedlo, pripraviť hry a biblický 
program. A nakoniec aj to lego, ktoré sa musí zaradiť do 

kalendára a doviezť z ČR ku nám na východ Slovenska. 
Pripraviť stoly, sety, návody, krabice s kockami zaberie 

niekoľko hodín. Spolupracovali sme spolu radi, lebo sme 
robili pre Pána Ježiša, nie pre svoj dobrý pocit alebo 

pochvalu rodičov či nadšenie detí. Aj keď to nadšenie detí 

z toľkých kociek a množstva setov bolo neskrývané. A na 
záver čaká čerešnička na torte v podobe servisu lega, 

rozoberanie stavieb, kontroly setov (rozobrať, zostaviť 
opäť, doplniť set, rozobrať a rozdeliť zvyšné kocky do 

krabíc) a kontroly boxov s voľnými kockami a špeciálnymi 
kockami. Keď si predstavíte, že kociek je viacej ako 500 

tisíc, dokážete si predstaviť, koľko je to práce, odovzdať 
lego v poriadku pred ďalšou akciou. Zaujímavé je, že si 

konečne splníte detský sen – poriadne si zastavať z lega 
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všetko možné podľa predlohy aj podľa vlastnej fantázie, 
keď pomáhate niektorým deťom stavať ich výtvory. Prežili 

sme milé rozhovory počas kontroly a počas upratovania, 
som za nich nesmierne vďačná. Spoločné zdieľanie pri 

práci je to najlepšie pre spoznávanie bratov a sestier 
a budovanie spoločenstva.     

    Čo ma milo prekvapilo - na biblických témach to boli 
znalosti detí z Biblie aj ich aktivita počas zamyslenia,  a na 

vlastnom stavaní lega - boli také deti, ktoré stále chodili 

po ďalšie sety na stavanie, nestíhala som im sety vydávať, 
stavali hneď od rána až do večera, kým neodchádzali 

s rodičmi domov. 
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Trocha aktuálne .... 

"Pochod hrdosti" 

Každý rok se mě lidé ptají, co si o tomto pochodu 
myslím a každý rok se mi moc o této tématice nechce 

psát, protože vím, jaké budí otázka homosexuality emoce. 
Jakkoli se zastánci tohoto pochodu snaží mluvit o tom, že 

jsou tolerantní, jejich reakce na sociálních sítích jsou 
hodně drsné      a velmi často o nějaké toleranci nemůže 

být ani řeč. Zároveň tolerantní někdy není ani druhá 

strana.  Asi nám spolu nějak nejde mluvit... 

Problém je možná v tom, co si pod slovem tolerance 

představujeme. A zde vidím první problém. Slovo 
tolerance zaměňujeme za souhlas.  Jenže toto je 

nesprávné pochopení. Tolerantní mohu být jen tehdy, 
když s něčím nesouhlasím. V Bibli, z které se snažím při 

formulaci svého světonázoru vycházet, vidím, že 
praktikovaná homosexualita se míjí Božím plánem. 

Respektuji, že jsou křesťané, kteří došli při četbě Písma 
k jiným závěrům a to, o co se snažím, je tolerovat je, 

jakkoli s jejich závěry nesouhlasím. Stejné pak ale 
očekávám já od nich. Respektuji, že jsou nekřesťané, kteří 

na tuto věc mají jiný pohled a nijak mě to nevede k tomu, 
abych je začal nesnášet. Zároveň ale, to, že mám na tuto 

oblast konzervativní názor, absolutně neznamená, že jsem 

„homofob“. Prostě jen nesouhlasím, vidím věc jinak 
a komunikuji to i ve sboru a církvi, kde působím. 

Jako každý kazatel jsem se setkal s lidmi, kteří tuto 
orientaci mají, kteří s ní zápasí a vím, že to často vůbec 

nemají snadné (stejně jako tisíce jiných). Přistupuji k nim 
zcela stejně jako k jiným lidem. S tolerancí a láskou. Moje 

zkušenost je, že když jsme spolu hovořili a já jsem jim 
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ukazoval některé texty Písma, pak jsme se nikdy 
nerozcházeli jako nepřátelé. Stejně jako se nerozcházíme 

s jinými lidmi jako nepřátelé, když tvrdím, že bychom jako 
věřící lidé spolu neměli mít mimo manželský svazek sex.   

Asi jako mnoho jiných si myslím, že o intimních věcech 
není třeba veřejně hovořit, natož o nich křičet 

z alegorických vozů. Stále se mi zná, že cudnost, stud 
jsou v souvislosti se sexualitou zcela legitimní, správné 

a že tímto názorem nepatřím do jiného století. O svojí 

sexualitě mluvit veřejně nechci a ani nebudu. Pokud o ní 
mám potřebu hovořit a něco v ní řešit, pak si velmi 

opatrně vybírám, s kým. Prosím, aby mi bylo rozuměno! 
Netvrdím, že o sexualitě mluvit nemáme, že se jedná 

o tabu. Jen tvrdím, že je lepší tak konat v osobním 
rozhovoru, nikoli veřejně. Zároveň si nemyslím, že je 

správné o tématu homosexuality v církvi mlčet a dělat, 
jako kdyby neexistovala. To, že se tak dělo a děje, že si 

s tímto tématem někdy nevíme rady je pravda, stejně tak 
je ale pravda, že se někdy na církev neprávem hází 

bahno, jak homosexuálům ubližuje. Není možné v tomto 
paušalizovat a je třeba napsat, že je to sbor od sboru, 

pastor od pastora, kněz od kněze jiné.  

Nesouhlasím s tím, že je naše společnost vůči 

homosexuálům netolerantní. Netolerantní jsou konkrétní 

lidé, nikoli společnost jako celek. Už jen to, že je zde 
pochod hrdosti, podpořený starostkou Prahy ukazuje, že 

velká míra tolerance zde je. Navíc dost agresivně někdy 
vystupují zástupci homosexuální menšiny a i to je třeba 

zmínit a nedělat z nich jen nebo především ukřivděnou 
skupinu. To, že homosexuálním párům nejsou umožněna 

stejná práva, jako párům heterosexuálním není projev 
netolerance. Navíc v mnoha zemích Evropy je z mnoha 
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důvodů stále více potlačována klasická rodina a to 
považuji za velmi nebezpečné a do budoucna pro 

společnost za devastující. 

Co jako církev někdy dlužíme (nejen) homosexuálům 

je přijetí a láska. Zároveň ale přijetí a láska není souhlas 
se vším, co druhý koná. Jak jsem ale napsal – s křesťany 

s jinou orientací se znám, oni znají můj pohled a přesto se 
máme rádi jako bratři v Kristu… 

David Novák, kazatel CB v CZ.  

Prevzaté z: http://david-novak.blogspot.com 
 

Staršovstvo informuje: 
 14.-17.9. bude mládežnícka konferencia CB (Update) v 

Liptovskom Mikuláši. V jej rámci bude 14.-15.9. 

Seminár pre vedúcich tímov dorastu a mládeže. 

 15.-17.9. sa uskutoční aj 3. Celoslovenská konferencia 

detských služobníkov v Banskej Bystrici. 

 25.-27.9. sa uskutoční celocirkevná pastorálna 

konferencia kazateľov v Milovách.  

Trochu humoru  

 

Noach sa pripravuje na 

ďalší náročný deň ☺☺ 
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Organizačné informácie 
 
Pravidelné stretnutia: 
 

 Nedeľné zhromaždenie: o 10.00 hod. v modlitebni.    

 Modlitebné stretnutia: v nedeľu o 9:30 v zborovej miestnosti 

 Biblické hodiny: v stredu o 17:00 hod. v modlitebni  

 Program pre deti: každú nedeľu v priebehu hlavného zhromaždenia  

 

 

Kazateľ je k dispozícii k pastoračným rozhovorom v každom čase. 
 
Kontakty: 
Kancelária zboru: 055/622 5424; kazateľ Rastislav Betina 0948 235 035 

 

Ďakujeme za podporu práce zboru, jednotlivých zborových činností a aktivít 

vaším finančným darom na účet: 

SK76 0900 0000 0050 2302 2870 - zabezpečenie každodenného 

chodu zboru 

 SK78 3100 0000 0043 5012 9742- pre investičnú  
        Výstavbu Bardejovská 
  

  

Služba pri ozvučení: Ján Havrila 

Služba prekladu kázne: Daniel Liška, Marcel Kuzma 

Modlitebné podnety: 

 Za brata kazateľa a jeho rodinu 
 Za všetky stretnutia v zbore, za ich duchovný úžitok  

 Za duchovnú jednotu zboru 
 Za evanjelizačnú a svedeckú službu  

 Za misiu doma a v zahraničí 
 Za rodiny za výchovu deti v duchu evanjelia 
 Za našich chorých a dôchodcov 
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Program na mesiac september 2017 
 

Zmena programu vyhradená. 

      

3.9. Ne 
10:00 Zhromaždenie (kaz. Rastislav Betina)           

Večera Pánova 
      

6.9. St 17:00 Biblická hodina (kaz. Rastislav Betina) 
      

10.9. Ne 10:00 Zhromaždenie (kaz. Rastislav Betina) 

      
13.9. St 17:00 Biblická hodina (kaz. Rastislav Betina) 

   

17.9. Ne 10:00 Zhromaždenie (kaz. Rastislav Betina) 

      

20.9. St 17:00 Biblická hodina (kaz. Rastislav Betina) 
      

24.9. Ne 10:00 Zhromaždenie (kaz. Rastislav Betina) 
      

27.9. St 17:00 Biblická hodina (kaz. Rastislav Betina) 
      

1.10. Ne 10:00 Zhromaždenie (kaz. Rastislav Betina) 
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